
Jaarverslag 2002 van de Koninklijke Nederlandse Natuurhistorische Vereniging, 
afdeling Amersfoort e.o 
Van het algemeen secretariaat. 

 
Algemeen 
In vele opzichten verliep het jaar 2002 voor onze afdeling rustig.  
Een uitzondering daarop was dat ons erelid dr. A.F.M. Reijnders op hoge leeftijd 
overleed. De heer Reijnders ondersteunde onze vereniging jaren met zijn grote 
kennis, bestuurlijke betrokkenheid en financieel. In hem verliezen we een bijzonder 
lid. Wout de Jong schreef in het herftnummer van onze Konvo een treffend In 
Memoriam. 
Het ledental bleef  met zo'n 110 leden stabiel; er was weinig verloop. Ons 
afdelingsbestuur wisselde in niet onbelangrijke mate. Voorzitter Jaap van Gent en 
secretaris Kees van Wegen traden af; de nieuwe bestuursleden Gerrit Visscher en 
Willem van Dijk traden aan. 
De financiën baren geen zorgen. De invoering van de Euro bood ons de mogelijkheid 
om op horeca-achtige wijze de contributie gunstig bij te stellen. Over die 20 Euro 
hoor je niemand klagen. 
 
Vergaderingen van de afdeling 
Het afdelingsbestuur vergaderde nog in de oude samenstelling op 7 februari en in de 
vernieuwde samenstelling in mei, augustus, oktober en november. In totaal 5 keer 
dus, buiten de afdelingsvergadering in april 2002 om 
De inhoud van de vergaderingen met de nieuwe voorzitter en secretaris kenmerkten 
zich vooral door oriëntatie, inwerken en nieuwe lijnen uitzetten. Zowel voorzitter als 
secretaris wisten zich met behulp van de anderen rustig in te werken in de KNNV- 
organisatie en vergadercultuur. Vooral de landelijke vergadering deed de ogen 
openen. Hoewel uit de stukken is gebleken dat in het verleden discussie over 
bepaalde onderwerpen plaats vond, valt op dat op punten een heldere schriftelijke 
formulering van uitgangspunten wordt gemist zodat het voor nieuwe bestuursleden 
moeilijk is een kwieke start te maken. Die discussies herhalen zich ook periodiek. 
Wie doet nou wat in het bestuur en de vereniging. Aanvankelijk vond met de andere 
bestuursleden oriëntatie op de leden plaats. Wie zijn zij, wat zijn de moverende 
redenen waarom iemand lid is, wat zijn de sterke punten van onze afdeling  en wat 
zijn hun en onze verwachtingen. 
Geconstateerd werd dat er nogal wat sub-groepjes zijn die al dan niet onder de 
paraplu van de afdeling activiteiten ontwikkelen en die toch een zekere relatie 
hebben met de kernactiviteiten van onze afdeling: natuurbeleving, natuurstudie en - 
bescherming. Voor wat betreft natuurbeleving zijn dat vooral de excursies en voor 
wat betreft natuurstudie wordt het systematisch registreren, beoordelen, waarderen 
en rapporteren van waarnemingsresultaten individueel en tijdens de excursies als 
belangrijk beschouwd. 
Momenteel wordt gewerkt aan een concept kwaliteitshandboek waarin functies en 
werkvelden omschreven gaan worden. Verschillende bestuursleden hebben hun 
zienswijze reeds beschreven. Het bestuur bouwt in ieder geval voort aan versteviging 
van de structuur van onze afdeling. Tegelijkertijd oriënteren we onze op onze 
zusterorganisaties. De samenkomst op een natuurnetwerkdag zondag 23 maart in 
De Schothorst was daarvan een inspirerend begin. Gerrit zal als lid van een 
werkgroep gaan werken aan voorstellen om meer inhoud en samenhang in 
voornoemde kerntaak: het inventariseren en registreren te bewerkstelligen. 



Voor wat betreft dat laatste zijn leden van onze afdeling actief geweest met het 
inventariseren van flora- en faunagegevens in en rond de Moorsterbeek ten behoeve 
van mogelijke natuurontwikkeling door het Waterschap Vallei en Eem. Het 
Waterschap organiseert regelmatig overlegavonden. 
Niet onvermeld mag blijven het jarenlange werken van ons lid Kees Both in de 
Werkgroep Natuurlezingen. Bovenop zijn verleden van11 jaar lang bestuurslid. Hij 
geeft aan dat 2002 voor hem het laatste jaar als lid van die werkgroep is geweest en 
wil graag in april 2003 het stokje overdragen. 
 
Web-side 
Onze afdeling Amersoort staat genoemd, naast de Veldbiologische werkgroep van 
Achterveld en Leusden etc., in de provinciale web-side www.natuurwerk-utrecht. nl 
 
Landelijke ontwikkelingen 
Het landelijk ledental is om en nabij de 7000 leden. 
Op 7 september j.l. bezochten Gerrit Visscher en Henk Oosting de 
beleidsraadvergadering in de Fonteinkerk te Amersoort. De beleidsraad is in het 
leven geroepen als intermediair tussen de afdelingen en het hoofdbestuur. 
Gerrit en Willem bezochten op 9 november in Artis, Amsterdam de Verenigde 
Vergadering. Hier kunnen vertegenwoordigers van 55 afdelingen aanwezig zijn. Na 
een zeer interessant morgenprogramma over flora en fauna in Amsterdam, verzorgd 
door drie sprekers, volgde 's middags de deceptie. Gerrit en ik proefden al onrust. De 
vergadering werd voorgezeten door Meinte Wildschut. Met name de nieuw te vormen 
bestuurssamenstelling zorgde voor veel commotie. Het beleid werd gekraakt en er 
bleek vooral onenigheid over de procedure met betrekking tot de verkiezing van 
nieuwe bestuursleden. Zowel Meinte als voorzitter en Marc Schmitz de vice-voorzitter 
zijn lid van onze afdeling en maken deel uit van het hoofdbestuur. 
Het punt van de verkiezing werd vooruitgeschoven en het besluit werd genomen op 5 
april in Arnhem weer bijeen te komen. ( Noot secretaris: Gerrit bezocht die 
vergadering: beide bestuursleden Wildschut en Schmitz  zijn inmiddels begin april 
2003 door terugtrekking en een motie van wantrouwen afgetreden. 
De weg naar die vergadering werd gekenmerkt door vele gemailde stukken, moties 
en brieven, die door de secretaris voortdurend aan zijn mede-bestuursleden van de 
afdeling zijn bekendgemaakt. 
 
Ingekomen stukken 
De overige ingekomen stukken bij onze afdeling volstaan hoofdzakelijk met 
cursusinformatie, informatie over seminars, natuurwerkdagen, gemeentelijke 
plannen, met name van de gemeente Leusden, stemadviezen, uitnodiging voor een 
natuur- en milieumarkt, schrijven van de PvdA, afd. A'frt over de locatie van het 
nieuwe ziekenhuis etc. 
 
Overige verslagen 
Het verslag van de penningmeester, de ledentalontwikkeling, het natuurhistorisch 
verslag 2002, evenals het verslag van de Konvo-redactie en de p.r. worden 
afzonderlijk bij dit jaarverslag gevoegd. 
 
Achterveld, april 2003 
Willem van Dijk 
algemeen secretaris    


